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Uppföljning offentliga sammanträden i regionala 
utvecklingsnämnden 2019–2022 

Ärendebeskrivning 

Enligt kommunallagen 6 kap § 25 ska en nämnds sammanträden hållas inom 
stängda dörrar. Om fullmäktige medgett att nämndernas sammanträden får vara 
offentliga kan nämnden besluta så, vilket regionfullmäktige gjort i Reglemente för 
regional utvecklingsnämnd i Region Jämtland Härjedalen 2019–2022, punkt 4.9 
Offentliga sammanträden. 
 
För att skapa insyn och ge fullmäktige och övriga nämnders ledamöter, 
organisationens personal och allmänheten möjlighet att närvara beslutade regionala 
utvecklingsnämnden i januari 2019, § 4, följande: 

1. Regionala utvecklingsnämndens sammanträden ska delvis vara offentliga. 
2. Regionala utvecklingsnämndens ordförande får i uppdrag att besluta om 

sammanträdets upplägg och program. 
3. Regionala utvecklingsnämndens offentliga sammanträden ska utvärderas 

senast juni 2019. 
 
Regionala utvecklingsnämnden har sedan beslutet om offentliga sammanträden 
sammanträtt tre gånger; i februari, i mars och i maj. Vid två av dessa tillfällen har 
hela sammanträdet varit öppet för allmänheten, och vid ett tillfälle var 
sammanträdet stängt under beslutsdelen på grund av att ett antal av de ärenden 
som behandlades innehöll uppgifter som omfattas av sekretess. Informationsdelen 
av sammanträdet var öppet för allmänheten. Varken media, allmänhet eller 
regionens förtroendevalda (utöver tjänstgörande och ersättare i nämnden) har 
närvarat vid något av dessa tre sammanträden. Däremot har flera tjänstepersoner, 
utöver de föredragande, deltagit vid nämndens sammanträden och tagit del av 
informationer kring projekt och uppföljningsärenden samt föredragningar av 
beslutsärenden. Även studenter från Mittuniversitetet, som vid tiden för aktuellt 
sammanträde gjorde praktik hos regionen, har närvarat vid ett tillfälle. Att 
nämndens sammanträden är offentliga är väldigt uppskattat av 
tjänstemannaorganisationen, då det möjliggör för anställda att närvara vid såväl 
föredragningar och informationer som vid beslut i ärenden som direkt eller indirekt 
påverkar den egna verksamheten. 
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Valet att ha offentliga sammanträden påverkar valet av lokal. I dagsläget finns ett 
sammanträdesrum inom regionens egna lokaler som lämpar sig för offentliga 
sammanträden, och det är lokalen Musslan som är beläget inom sjukhusbyggnaden. 
Entrén till byggnaden är öppen, vilket gör att åhörare kan komma och gå som de vill 
i samband med sammanträden. Lokalen är även utformad så att det finns plats för 
åhörare i närhet av dörren, vilket minimerar risken för störningar i pågående 
sammanträde. Detta till skillnad mot Regionens hus där andra annars väl lämpade 
sammanträdesrum finns placerade (styrelserummet och Indalsälven, tidigare stora 
konferensrummet). Där finns en reception som tar emot och registrerar 
inpasserande besökare innan de släpps in i byggnaden, och sammanträdeslokalerna 
är heller inte anpassade för åhörare. Regionen har också sammanträdeslokaler på 
Köpmangatan, men även där är entrédörrarna låsta. Där finns heller ingen 
reception som kan släppa in besökare.  
 
Lokalerna är olika utrustade, vilket påverkar möjligheten till distansdeltagande. 
Samtliga lokaler har tillgång till videokonferensutrustning som möjliggör för 
ledamöter att delta vid informationer, men det är endast i styrelserummet i 
Regionens hus som utrustningen möjliggör distansdeltagande för beslutande 
ledamöter. Enligt av regionfullmäktige fastställda Regler för deltagande i 
sammanträden på distans i politiska organ (RS/2350/2016) gäller följande: 
”Deltagare som inte befinner sig i sammanträdeslokalen ska vara anslutna till 
sammanträdeslokalen på så sätt att deltagaren och de som är personligen 
närvarande på sammanträdet både kan se och höra varandra tydligt för att 
deltagarna enkelt kan identifiera varandra på ett betryggande sätt. Att alla 
deltagarna både kan se och höra varandra tydligt är viktigt för att den som deltar på 
distans ska kunna delta på samma villkor som de som är fysiskt närvarande i 
sammanträdeslokalen och vara fullt delaktig överläggningarna.”. Utifrån nämndens 
storlek är detta inte möjligt i någon annan lokal än styrelserummet, vilket är en 
lokal som inte lämpar sig för offentliga sammanträden. 
 

Regiondirektörens förslag 

Regionala utvecklingsnämndens sammanträden ska även fortsättningsvis vara 
delvis offentliga.  
 
 
I tjänsten 
Hans Svensson 
Regiondirektör 
 

 
 

 
Mikael Ferm 
Regionstabschef 
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Utdrag till 

Organisation/person som protokollsutdrag och/eller yttrande ska skickas till. 
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